
Oświadczenie złożone 

przez senatorów 

Ewę Matecką i Janusza Pęcherza 

na 61. posiedzeniu Senatu 

w dniu 30 marca 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

Od końca ubiegłego roku zaognia się konflikt wokół planowanego przebiegu przyszłej obwodnicy 

Kalisza. Rozważano kilka wariantów, jednak w ubiegłym roku udało się wypracować rozwiązanie 

kompromisowe, funkcjonujące jako wariant szósty. Jeszcze we wrześniu 2022 r. omawiano go jako wariant 

ostateczny. Potwierdzały to zarówno GDDKiA, jak i Komisja Oceny Przedsięwzięć Inwestycyjnych – 

otwarcie deklarowali to pracownicy obu instytucji. Według zapewnień dyrektora KOPI samorządowcy, 

w tym burmistrz Nowych Skalmierzyc, gdzie obecnie mają miejsce największe protesty, mieli otrzymać 

w ciągu 2 tygodni pisemny protokół, który potwierdzałby wspomniany wybór. Gdy z dużym opóźnieniem 

dotarła do zainteresowanych jego wersja elektroniczna, zawierała ona wariant piąty, co przeczyło 

wcześniejszym ustaleniom i zapewnieniom. Oznacza to w praktyce liczne komplikacje, choćby pominięcie 

przygotowanej już częściowo infrastruktury oraz ingerencję w nowe obszary, które rozwijano z myślą, że nie 

staną się one terenem przeznaczonym pod budowę obwodnicy. 

Z uwagi na wysoki koszt społeczny opisanych niejasności i nieporozumień prosimy o pilne udostępnienie 

protokołów z posiedzeń GDDKiA oraz KOPI, na których zapadły decyzje dotyczące wyboru wariantu 

przebiegu obwodnicy. Oczekujemy również, że w obu dokumentach znajdą się uzasadnienia dokonanego 

ostatecznie wyboru. 
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